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مدیرکل تبلیغات اسلامی کردستان
400 دانش آموز در مدارس صدرای 

کردستان تحصیل می کنند
اسلامی  تبلیغات  مدیرکل  خبر:  گروه  سپهرغرب، 
اســتان کردستان با اشــاره به اینکه مدارس صدرا 
و متخصص  انقلابی  نیروهــای  تربیت  برای  ظرفیتی 
هســتند، گفت: 400 دانش آموز در مدارس صدرای 

کردستان تحصیل می کنند.
حجت الاسلام مختار کرمی در بازدید از مدارس صدرای 
شهرســتان قروه و حضور در جلسه مدیران مدارس علوم و 
معارف اســلامی صدرای این شهرســتان اظهار کرد: امروزه 
تربیــت نیروی انقلابی و متخصص، از نیازهای ضروری بوده 
و مدارس صدرا اماکن مناســبی برای رسیدن به این هدف 

هستند.
وی افزود: به لطف خدای متعال و نظام مقدس جمهوری 
اســلامی ایران شــرایط، امکانات و تجهیزات بسیار خوبی 
برای تحصیل دانش آموزان علاقه مند به معارف اســلامی در 
سازمان تبلیغات اسلامی فراهم است و جوانان ما باید از این 

فرصت و امکانات بهره ببرند.
مدیرکل تبلیغات اسلامی اســتان کردستان با اشاره به 
اینکه ما در پی تربیت جوانان مؤمن و انقلابی هستیم، عنوان 
کرد: باید افتخار کنیم که امروز بیش از 12 هزار دانش آموز 
در 150 مدرســه صدرای ســازمان تبلیغات اسلامی کشور 
مشــغول تحصیل هستند و در اســتان کردستان نیز حدود 
400 دانش آموز در چهار مدرسه صدرای استان به تحصیل 

و کسب علم در زمینه علوم و معارف اسلامی می پردازند.
مدیرکل تبلیغات اســلامی کردســتان با اشاره به نقش 
مدارس صدرا در تربیت و تعلیم دختران و پســران مؤمن و 
آموزش مهارت های زندگی به آنان، گفت: به فضل الهی همه 
دانش آموزان فارغ التحصیل از مدارس صدرا در آینده در هر 

لباسی که باشند، از مبلغان دین خواهند بود.
وی در جمــع مدیران مدارس علوم و معارف اســلامی 
صدرای شهرســتان قروه نیز با اشاره به اینکه دانش آموزان 
مدارس مذکور باید در مســائل دینــی، فرهنگی و اخلاقی 
پیش قدم باشــند، تصریح کرد: بارهــا گفته ام مدارس صدرا 

باید متفاوت باشند.
حجت الاســلام کرمی در رابطه با اهمیت مدارس صدرا 
گفــت: مدارس صــدرا برای مــا اهمیت دارنــد و یکی از 

شاخص های بسیار مهم سازمان تبلیغات اسلامی هستند.
وی در این جلســه گفت: کیفیت مــدارس صدرا درنظر 

گرفته شود.
مدیــرکل تبلیغــات اســلامی کردســتان ذکــر کرد: 
دانش آمــوزان صدرا باید ســرآمد دانش آمــوزان در زمینه 

فرهنگی و دینی باشند.
حجت الاســلام کرمی عنوان کرد: لازم است جلسه ای با 
حضور دانش آموزان صدرا داشــته باشیم تا دیدگاه آنان در 

تمامی زمینه ها به دست آید.
در این جلســه که معاون فرهنگــی و اداری مالی اداره 
کل تبلیغات اســلامی کردســتان، رئیــس اداره تبلیغات 
اسلامی قروه و مدیران مدارس علوم و معارف اسلامی صدرا 
حضور داشتند، حجت الاسلام منتشلو، رئیس اداره تبلیغات 
اســلامی قروه گفت: بهترین معلم ها در مدارس صدرای این 

شهرستان تدریس می کنند که مایه افتخار است.
در ادامه این جلســه مدیران مــدارس صدرا ضمن ارائه 
گزارش جامعی از برنامه های اجرایی مدارس مذکور، نظرات 

خود را نیز بیان کردند.
در این برنامه حجت الاسلام کرمی از بخش های مختلف 
دبیرســتان دخترانه علوم و معارف اسلامی صدرا بازدید و از 

تلاش مدیران و مسئولان این مدارس قدردانی کرد.

رئیس پژوهش و فناوری پالایش گاز ایلام عنوان کرد

همکاری دانشگاه های مطرح کشور 
در حوزه پژوهش و فناوری 

پالایش گاز
ســپهرغرب، گروه خبر: رئیس پژوهش و فناوری 
پالایــش گاز ایلام از همکاری دانشــگاه های مطرح 
کشور با حوزه پژوهشی و فناوری این شرکت خبر داد 
و گفت: واحد پژوهش و فناوری شــرکت از پتانسیل 
دانشگاه های مطرح کشور در حوزه های مختلف برای 
برگزاری  با  مسئله محور  و  پژوهشی  پروژه های  انجام 
هم اندیشی ها توســط اعضای هیئت علمی، استفاده 

می کند.
به گزارش ســپهرغرب و به نقل از روابط عمومی شرکت 
گاز ایلام، احسان نوراللهی با بیان اینکه تعریف پژوهش های 
مسئله محور یکی از سیاست های اصلی شورای پژوهش این 
شرکت اســت، افزود: اســتفاده از ظرفیت های هیئت علمی 
دانشــگاه های مطرح کشور در شورای پژوهش و کمیته های 
تخصصی، گام بلندی جهت بومی سازی دانش در زمینه های 

مختلف است.
وی با اشــاره به اینکه 13 پروژه پژوهشــی و فناوری در 
پالایش گاز ایلام طی ســال جاری در دســت اقدام است، 
اظهار کرد: برای اجرای این پروژه ها با دانشگاه های سمنان، 
ایلام، صنعتی کرمانشــاه، صنعتی شــریف، رازی کرمانشاه، 
پژوهشگاه شیمی و مهندسی شــیمی ایران، علم و صنعت 
ایران، آزاد اسلامی ایلام، پژوهشکده صنعت نفت و دانشگاه 

صنعت نفت قرارداد منعقد شده است.
نوراللهــی تصریح کرد: برای بررســی و مطالعات جامع 
شــبکه زمین و صاعقه گیرها در پالایش گاز ایلام با دانشگاه 
ســمنان تفاهم نامه و قرارداد انجام شــده و برای اجرای آن 

یک هزار و 500 میلیون ریال اعتبار هزینه می شود.
این مقام مســئول با بیان اینکه برای مدل ســازی جامع 
شبکه الکتریکی و توربوژنراتورهای این شرکت نیز با دانشگاه 
ایلام قرارداد انجام شــده اســت، ادامه داد: برای اجرای این 

پروژه 625 میلیون ریال اعتبار هزینه می شود.
وی تصریــح کــرد: برای بررســی خوردگــی میکروبی 
در سیســتم، تأمین، انتقال و توزیع آب پالایشــگاه و ارائه 
راهکارهــای علمی برای کاهش و یا حذف آن با دانشــگاه 
صنعتی شریف قرارداد انجام شده که جهت اجرای آن 460 

میلیون ریال هزینه می شود.
نوراللهی خاطرنشان کرد: برای بررسی تأثیر کوتاه شدن 
پره های کمپرسور محوریت روی بازدهی توربین گازی این 
شــرکت نیز با دانشگاه صنعتی کرمانشاه قرارداد انجام شده 
که جهت اجــرای آن مبلغ یک هــزار و 300 میلیون ریال 

هزینه می شود.
رئیس پژوهش و فناوری پالایــش گاز ایلام گفت: برای 
بررســی و مقایسه عوامل شــغلی و خانوادگی در کارکنان 
نوبت کاری شــب و روزکار این شرکت با دانشگاه آزاد ایلام 
قرارداد منعقد شــده و جهت اجرای آن 310 میلیون ریال 

هزینه می شود.

خبــر

مدیرکل مدیریت بحران استانداری کردستان
73 واحد مسکونی شهری و روستایی 

بر اثر زلزله در کردستان 
خسارت دیدند

ســپهرغرب، گروه خبر: مدیرکل مدیریت بحران 
زلزله یکشنبه شب هفته  استانداری کردستان گفت: 
گذشته در کردستان به 73 واحد مسکونی شهری و 

روستایی در این استان خسارت وارد کرده است.
آرتیکاس اقبال اظهار کرد: بیشترین واحدهای مسکونی 
خسارت دیده در شهر سنندج واقع هستند و تعدادی از این 
واحدها نیاز به تعمیر دارند که شــامل 32 واحد مســکونی 

شهری و 26 واحد مسکونی روستایی است.
وی با بیان اینکه 26 واحد مسکونی روستایی نیز تخریب 
شده اســت، افزود: مدیریت بحران استان کردستان لیست 
ایــن واحدها را جمــع آوری و در آینــده نزدیک به هیئت 
دولت جهت تخصیص اعتبارات بلاعوض و تسهیلات، اعلام 

می  کند.
مدیرکل مدیریت بحران اســتانداری کردســتان ادامه 
داد: ایــن زلزله 160 میلیارد ریــال نیز به راه ها و ابنیه های 
ارتباطی کردستان خسارت وارد کرده که بیشترین خسارات 
در شهرستان های مریوان، سروآباد، سنندج و کامیاران بوده 

است.
گفتنی است، این زمین لرزه شدید ساعت 20 و 7 دقیقه 
و 31 ثانیه یکشنبه چهارم آذرماه در هفت کیلومتری عمق 
زمین و در 17 کیلومتری سرپل ذهاب، 18 کیلومتری قصر 
شیرین و 33 کیلومتری گیلانغرب در استان کرمانشاه روی 
داد که زمین لرزه مذکور در اکثر شهرســتان های اســتان 

کردستان نیز احساس شد.

کنجدکاران مهرانی 
70 تن محصول برداشت می کنند

ســپهرغرب، گروه خبر: مدیر جهاد کشــاورزی 
مهران گفت: امسال 70 تن دانه روغنی کنجد در این 

شهرستان برداشت و روانه بازار می شود.
حسن مراد اظهار کرد: برداشت کنجد در این شهرستان 

از اواخر آبان ماه آغاز شده است.
وی ادامه داد: طی سال جاری 70 هکتار از مزارع مهران 
به کشت کنجد اختصاص یافته که این میزان در مقایسه با 

سال زراعی گذشته، حدود 30 درصد افزایش یافته است.
مدیر جهاد کشــاورزی مهران تصـــریح کــرد: به طور 
میانگین از هر هکتار زمین کنجد، یک تن محصول برداشت 
می شــود؛ بنابراین انتظار داریم در سال جاری بیش از 70 

تن دانه روغنی کنجد برداشت و روانه بازار مصرف شود.
مرادی با بیان اینکه ارقام غالب کنجـــد کشت شده در 
شهرســـتان مهران شامل داراب 14، دشتسـتان، صفی آباد 
و ارقام محلی است، گفت: با توجه به مصـــرف کم بـــذر 
و همچنین کشــت در بقایای گیاهــی، این محصول هزینه 
کاشت و داشت کمی دارد و عمده هزینه تولید این محصول 

مربوط به مرحله برداشت است.
وی افزود: کنجـــد یک محصول گرمسـیری است و در 
مقایسه با سایر محصولات زراعی به آب کمتری نیـاز دارد؛ 
بهترین محصول جایگزین به جای محصولات زراعی که به 

آب بیشتری نیاز دارند، کنجد است.

کشت نخود انتظاری در 12 هزار 
هکتار از اراضی کردستان آغاز شد

امور زراعت سازمان  سپهرغرب، گروه خبر: مدیر 
جهاد کشاورزی کردستان گفت: کشت نخود انتظاری 
)پاییزه( در سطح 12 هزار هکتار از اراضی زراعی دیم 

این استان، آغاز شده است.
محمدصالح احمدی اظهار کرد: کشت محصول نخود برای 
حداقل 100 هزار هکتار اراضی استان برنامه ریزی  شده بود که 
جهاد کشــاورزی درنظر دارد با انجام اقدامات ترویجی، کشت 

انتظاری را حداقل در 12 هزار هکتار انجام دهد.
وی افــزود: به علــت تغییرات اقلیمــی، آب و هوایی و 
کاهش بارش های بهاره و بــرای بهره گیری بذر محصول از 
بارش های پاییزه و زمســتانه، زودرس کردن، کوتاهی دوره 
رشد، کشــت مرسوم نخود از فصل بهار به پاییز )موسوم به 

کشت انتظاری( انتقال یافته است.
احمدی با بیان اینکه کشــت انتظاری هم زمان با اولین 
بارش شــروع و تا آخر آذرماه نیز ادامــه دارد، تأکید کرد: 
راندمان تولید کشــت انتظاری به نسبت سه برابر بیشتر از 
کشــت بهاره است؛ به صورتی که کشــاورزان در هر هکتار 

750 کیلوگرم محصول برداشت می کنند.
مدیر امور زراعت ســازمان جهاد کشــاورزی کردستان 
با بیان اینکه شهرســتان های کامیاران، دیواندره، ســقز و 
دهگلان هرسال بیشترین میزان کشت محصول نخود را به 
خود اختصاص می دهند، گفت: جهاد کشاورزی 100 تن از 
ارقام پربازده نخود ویژه کشت انتظاری داخلی شامل منصور 
و عادل و ارقام خارجی یارانه دار شامل آزکان، آراد و آراز را 

تأمین کرده است.
وی یادآور شد: این ارقام اکنون به شهرستان ها حمل شده و 
در حال توزیع بین کشاورزان است تا در کنار بذور مصرفی آنان، 

برای افزایش راندمان مزارع مورد استفاده قرار گیرند.
احمدی اضافه کرد: امکان کاشت و برداشت محصول نخود 
به صورت مکانیزه از دیگر مزیت های کشــت انتظاری است که 
جهاد کشاورزی برای کاشــت مکانیزه آن 25 دستگاه کارنده 

آماده واگذاری را در اختیار کشاورزان قرار خواهد داد.
وی گفت: درخصوص برداشت مکانیزه نیز اکنون در حال 
تهیه هد های برداشــت مکانیزه نخود هستیم که فصل بهار 

در اختیار بهره برداران قرار گیرد.
تحقیقات کشاورزی نشان می دهد انجام کشت انتظاری 
به جای کشــت بهاره دیم به دلیــل فراهم بودن بارش های 
زمســتانه و طول دوره رویشی بیشتر، بسیار مناسب بوده و 
افزایش عملکرد محصول از حداقل 50 تا حداکثر 70 درصد 

را به دنبال دارد.
این نوع کشــت زمانی انجام می شود که احساس کنیم 
بعد از کشــت سرما از راه می رسد؛ در این روش بذور نخود 
در خاک به صورت انتظــار )زندانی( باقی می مانند و پس از 
گرم شدن هوا در اواخر زمســتان جوانه می زنند و به رشد 

خود ادامه می دهند.
متوســط عملکرد نخود بهــاره 450 کیلوگرم در هکتار 
است که در کشــت انتظاری به میانگین 750 کیلوگرم در 

هکتار می رسد.
استان های کرمانشاه، لرستان، آذربایجان غربی و شرقی 
بــه ترتیب رتبه های اول تا چهارم تولیــد نخود در ایران را 
دارند و کردســتان هــم پنجمین اســتان تولیدکننده این 

محصول در کشور است.

توسعهایلاماز»راه«میگذردخبــر
مردم در انتظار آزادراه و بزرگراه

ســپهرغرب، گروه خبر: بدون شــک 
توسعه راه های ارتباطی مهم ترین نیاز ایلام 
برای پیشرفت بوده، در این بین پروژه های 
در  بزرگراه  و  آزادراه  ایجاد  برای  مختلفی 
استان پیش بینی شــده که نیازمند توجه 

مسئولان ملی است.
استان ایلام در غرب ایران یکی از استان های 
کم برخوردار در بخش زیرســاخت های ارتباطی 
است، استانی کوهســتانی که هزینه های بالای 
راهســازی در آن، باعث شــده از توسعه عقب 

باشد.
نبود ریل قطار و کم بودن پروازهای فرودگاه 
ایلام، به عدم توسعه یافتگی استان افزوده است؛ 
اما طی سال های اخیر اقدامات و کارهایی برای 
توســعه راه های استان شکل گرفته که نیازمند 

توجه مسئولان کشوری و استانی است.
تردد سالانه 4.5 میلیون زائر عتبات عالیات 
در اســتان ایلام و مرز مهران که بخش عمده از 
آن ها طی ایام اربعین تــردد می کنند، اهمیت 
توســعه زیرســاخت های ارتباطی در استان را 

دوچندان کرده است.

     راه ها عامل تصادف هستند
یکی از رانندگانی که روزانه در مســیر ایلام 
بــه دهلران در حال تردد اســت، بیان کرد: در 
بســیاری از محورهای ارتباطی استان با مشکل 
روبرو هستیم که نیازمند ترمیم هستند؛ چراکه 
باعث تحمیل هزینه های گزاف به رانندگان شده 

است.
علی همتی گفــت: به عنوان مثال در منطقه 
کنجانچم در مســیر مهران-ایــلام، چاله های 
زیــادی وجــود دارد و بعضی مواقــع منجر به 

تصادف و انحراف خودرو از جاده می شود.
وی تصریح کــرد: با توجه بــه اینکه جاده 

مذکــور بین المللی اســت و ســالانه ترددهای 
زیــادی در آن صورت می گیرد، از مســئولان 
درخواســت داریــم تــلاش بیشــتری در این 

خصوص داشته باشند.
مدیرکل راه و شهرســازی ایــلام در ادامه 
اظهــار کرد: یکی از مهم تریــن برنامه هایی که 
در راستای توســعه محورهای ارتباطی استان 
داریم، اتصال اســتان به شبکه آزادراهی کشور 
از طریق استان های کرمانشاه و خوزستان و نیز 
اتصال استان به شبکه ریلی از طریق استان های 

کرمانشاه و خوزستان و شمال به جنوب است.
علی اصغــر کاظمی افــزود: در بحث ارتقای 
محورهای بزرگراهــی در حال حاضر 13 طرح 
را در دســت اقدام داریم که در این راســتا 75 
کیلومتر راه طی یک ســال گذشته شامل 44 
کیلومتر بزرگراه و هشــت کیلومتــر راه اصلی 
و 23 کیلومتر راه فرعی و روســتایی به ارزش 
ریالی بیــش از 220 میلیارد تومــان، به انجام 

رسیده است.
وی ادامه داد: 150 کیلومتر انواع راه استان 
در دســت اجراســت کــه ارزش ریالــی آن ها 
یک هزار و 200 میلیارد تومان بوده و شامل 60 
کیلومتر بزرگــراه، 40 کیلومتر راه اصلی و 50 

کیلومتر راه روستایی است.
کاظمــی بیان کرد: طی یکــی دو ماه اخیر 
160 کیلومتر انــواع راه به ارزش 230 میلیارد 
تومان به مناقصه رفته که شــامل 28 کیلومتر 
بزرگراه، 12 کیلومتر راه اصلی و 120 کیلومتر 

راه روستایی است.
وی عنــوان کــرد: همچنیــن مطالعه 716 
کیلومتــر انواع راه در اســتان انجام شــده که 
درصورت تأمین اعتبار به مناقصه رود، این راه ها 
شامل 270 کیلومتر بزرگراه، 380 کیلومتر راه 
اصلی و 66 کیلومتر راه روستایی بوده که برآورد 

اولیه برای احداث این راه ها درمجموع دو هزار و 
100 میلیارد تومان است.

     آخرین وضعیت چهاربانده کردن 
مسیر ایلام-مهران

مدیرکل راه و شهرسازی ایلام افزود: با توجه 
بــه اینکه محور ایلام به مهــران 102 کیلومتر 
اســت، هم اکنــون 82 کیلومتــر آن از میدان 
ارغوان تــا خود پایانه مرزی مهــران به صورت 
چهار خطه و دوبانده به اتمام رســیده و حدود 
20 کیلومتر از آن باقی مانده که اتمام آن جزء 

اولویت های استان است.
وی افزود: در این مسیر ارتباطی در محدوده 
کنجانچم هشت کیلومتر واریانت وجود دارد که 
عملیات اجرای آن از نو شــروع شده و در آینده 

نزدیک به بهره برداری می رسد.

     مسیر مهران- دهلران- اندیمشک 
چهاربانده می شود

وی تصریح کــرد: چهاربانــده کردن محور 
مهران- دهلران- اندیمشــک که 240 کیلومتر 
اســت نیز در دســتور کار قرار دارد؛ این مسیر 
شــامل دو بخش از حد فاصل مهران تا دهلران 
)120 کیلومتــر( و حــد فاصــل دهلــران تا 

اندیمشک )120 کیلومتر( است.
کاظمی عنوان کرد: از مسیر 120 کیلومتری 
دهلران به ســمت اندیمشــک 90 کیلومتر آن 
حوزه اســتحفاظی راه و شهرســازی ایلام بوده 
و 30 کیلومتر آن در حوزه اســتحفاظی استان 
خوزستان است که از 90 کیلومتر حوزه استان، 
اکنون 30 کیلومتر در قالب دو قطعه 12 و 18 

کیلومتری در حال چهاربانده شدن است.
وی افزود: قطعــه 12 کیلومتری درصورت 
مســاعد بودن شــرایط جوی امســال عملیات 

اجرایــی آن بــه اتمــام خواهد رســید، قطعه 
18 کیلومتری هم اخیرا شــروع شــده و جزء 
برنامه هایی اســت که امیدواریم طی بازه زمانی 
پیش بینی شده بتوانیم عملیات اجرایی آن را به 

پایان برسانیم.

     آخریــن وضعیــت جاده ایلام- 
حمیل- کرمانشاه

کاظمی در بحث افتتاح قطعه دوم جاده ایلام- 
حمیل- کرمانشاه عنوان کرد: امسال محدوده ای 
حد فاصل سرابله- ایلام به طول شش کیلومتر 
از آن به بهره برداری خواهد رسید و مابقی مسیر 
که یک واریانت اســت، در محدوده تونل آزادی 
مطالعات آن انجام گرفته و برای تصویب نهایی 
به شرکت ساخت و توسعه زیربنایی حمل ونقل 
کشور ارســال شده که درصورت تصویب نهایی 
با توجه به پیگیری هایی که داشــتیم، عملیات 

اجرایی واریانت نیز انجام خواهد شد.
وی عنوان کــرد: امیدواریم بتوانیم مســیر 
حد فاصل ســرابله به سمت ایلام را چهارخطه 
کنیم، ادامه مسیر به سمت حمیل مطالعات آن 
تقریباً به اتمام رسیده و با توجه به پیگیری های 
به عمل آمــده و نظر مثبتی که برای تکمیل این 
محــور وجــود دارد، بعد از تکمیــل و تصویب 
نهایی، مطالعــات عملیات اجرایی آن قطعه نیز 

آغاز خواهد شد.
ایلام امروز به واسطه مرز مهران و میلیون ها 
زائر اربعین اســتانی پرتردد به شمار می رود که 
توســعه راه های ارتباطی آن از ضروری ترین و 

مهم ترین نیازها است.
قطعاً با اجرای پروژه های راهســازی متعدد 
می توان این اســتان را از بن بســت جغرافیایی 
خارج کرد و توســعه بخش های دیگر آن را نیز 

فراهم کرد.

بیش از 10 تن زغال و چوب قاچاق در سنندج کشف شد
اداره  رئیس  خبر:  گروه  ســپهرغرب، 
ســنندج  آبخیزداری  و  طبیعــی  منابع 
گفت: نیروهای پاســگاه ویــژه حفاظت 
منابع طبیعی در ســال جــاری 10 تن و 
130 کیلوگرم انــواع چوب و زغال در این 

شهرستان کشف کردند.
علی اکبــر محمدپناه اظهار کرد: در ســال 
جاری نیروهای پاســگاه ویــژه حفاظت منابع 
طبیعی ســنندج در قالب چهار فقره پرونده، 9 

هزار و 125 کیلوگرم انواع چوب جنگلی قاچاق 
و یک هزار و پنج کیلوگرم انواع زغال کشــف و 

ضبط کرده اند.
وی افزود: در این راســتا 38 دســتگاه انواع 
وســیله نقلیه حامل چوب و فراورده های فرعی 
جنگل در این شهرســتان توقیف شــده اند که 
پرونده تمام دستگاه ها، چوب ها و زغال های غیر 

مجاز به مراجع قضایی معرفی شده است.
رئیس اداره منابع طبیعی و آبخیزداری سنندج 

اضافه کــرد: گزارش های مردمی در این خصوص 
یاور ما در حفاظت و حراست از منابع طبیعی است 
و امســال 162 گزارش مردمی به این اداره ارسال 

شده که 120 مورد آن صحت داشته است.
محمدپناه یادآور شد: در سال جاری به دلیل 
قطع 93 اصله درخــت در مراتع و جنگل های 
این شهرســتان، دو فقره پرونده قضایی تشکیل 

شده است.
وی افــزود: پاســگاه ویژه حفاظــت منابع 

طبیعی ســنندج در خارج از وقت اداری دارای 
کشیک شــبانه روزی بوده که نیروهای آن برای 
جلوگیــری از تخریب و تصــرف اراضی ملی و 
قاچاق چــوب از تاریخ 20 آبان مــاه تاکنون از 
حدود 90 کامیون حمل چوب بازدید کرده اند.

کردســتان حدود یک میلیــون و 788 هزار 
هکتــار منابع طبیعی شــامل 373 هزار هکتار 
جنگل و یک میلیــون و 414 هزار هکتار مرتع 

دارد که 61 درصد استان را شامل می شود.

مشکلات و مطالبات 50 هزار معلول کردستان را پیگیری می کنم

اســتاندار  خبر:  گروه  ســپهرغرب، 
مدیریتی  تیم  عزم  کرد:  مطرح  کردستان 
و مطالبات  پیگیری مشــکلات  بر  استان 

معلولان متمرکز شده است.
بهمــن مرادنیا در نشســت هم اندیشــی با 
انجمن ها و تشــکل های معلولان کردستان که 
در اســتانداری برگزار شــد، اظهار کــرد: بروز 
برخی مشکلات در جامعه بیانگر این نکته بوده 
که متأسفانه در شــرایط کنونی روح و لطافت 

انسانیت و آدمیت کم رنگ شده است.
وی با بیان اینکه اجرای قوانین مصوب شده 
موضوعی است که در جامعه مطرح بوده، اعلام 
کرد: بر این اســاس عزم تیم مدیریتی استان بر 
پیگیری مشــکلات و مطالبات معلولان متمرکز 
شــده؛ با توجه به اینکه بخشــی از مشــکلات 
جامعه بر مبنای بی تفاوتی شــکل گرفته است، 
خواستار از میان  برداشتن این احساس هستیم.

این مقام مسئول با تأکید بر اینکه باید روح 
نشــاط و امید در جامعه معلولان بیشتر شود، 
خطاب به آنان گفت: هیچ گونه نگاه ترحم آمیزی 

نسبت به این قشر نداریم و نخواهیم داشت.
مرادنیا با تأکید بر اینکه اگر خداوند عضوی 
را از معلــولان گرفته، در مقابل ظرفیت دیگری 
را در نهــاد آنــان قرار داده، تصریــح کرد: این 
ظرفیت قابلیتی را برای این قشر فراهم می کند 

که نیاز به ترحم را از میان  برمی دارد.

وی انتخاب مشاور در حوزه معلولان از خود 
آنان را به فال نیک گرفت و اظهار کرد: در روند 
کاری خود پرداختن بــه وضعیت 50 هزار نفر 
جمعیت معلول اســتان را در دســتور کار قرار 

خواهم داد.
اســتاندار کردســتان با تأکید بر اینکه باید 
همــت بخش خصوصی را نیــز در طی این راه 
به همراه داشت، خاطرنشان کرد: بحث مسکن 
معلــولان را به جــد پیگیری خواهیــم کرد و 
سازمان مسکن و شهرسازی را ملزم به پیگیری 

این موضوع می کنم.
مرادنیــا در پایــان یــادآور شــد: بحــث 
مناسب ســازی، ورزش، اشتغال و تحصیل دیگر 
مطالبات معلولان است که پیگیری خواهد شد.

     مطالبــات معلولان کردســتانی 
پیگیری می شود

مشاور اســتاندار کردستان در امور معلولان 
نیز در ادامه این نشست با اعلام اینکه استاندار 
که  اســتانداری هستند  کردســتان چهارمین 
مشــاوری در حوزه معلولان انتخــاب کرده اند، 
اظهــار کرد: باید تلاش کرد تا توجه به معلولان 

در جامعه نهادینه شود.
نصرالله ابراهیمی افزود: مطالبات معلولین از 
طرق قانونی دسته بندی شده و این مطالبات بر 
حسب نیاز از طریق درگاه های قانونی پیگیری 

می شود.
مشاور اســتاندار کردستان در امور معلولان 
در پایان خواستار تعمیم گستره حمایت از این 

قشر به تمامی کشور شد.
*هیچ گونه امکانات ورزشی و توان بخشی در 

اختیار معلولان کردستانی نیست
مدیرعامل انجمن ضایعات نخاعی کردستان 
نیز در نشست با اشاره به اینکه حضور استاندار 
در کنار معلولان منجر به دلگرمی آنان اســت، 
اظهار کــرد: زمانی که معلولــی در خانواده ای 
متولد می شــود، ســونامی احساســی و سیل 

مشــکلات مضاعفی بر خانــواده وی و جامعه 
تحمیل می شــود که این فضا بسترساز گرایش 

معلولان به اعتیاد و خودکشی است.
ســینا کریمی کردســتانی کاهــش تبعات 
ناشــی از این جو روانی را با توســل به ورزش 
میســر دانست و افزود: عرصه ورزشی در استان 
کردستان جولانگاه سیاســی شده و هیچ گونه 
امکانــات ورزشــی و توان بخشــی در اختیــار 

معلولان نیست.
وی با ذکر اینکه بازی های شــورای شهر و 
شــهرداری منجر به تعلیق در خدمات دهی به 
معلولان شــده اســت، گفت: تعویض مدیران 
ایــن دو نهاد در چند ســال اخیر زمینه ســاز 
بروز چالش های فراوانــی در ناوگان حمل ونقل 
عمومــی، بحث مناسب ســازی و تردد معلولان 
شده و مشــکلات عدیده ای را گریبان گیر این 

قشر کرده است.
مدیرعامل انجمن ضایعات نخاعی کردستان 
با اشــاره به عــدم حمایــت و جوابگویی علوم 
پزشــکی در قبال جامعه معلولان، تصریح کرد: 
خدمات درمانی بــه معلولان در نازل ترین وجه 
خود انجام می شــود، خود بیمارستان ها نیز از 
ارائه خدمات متناسب با شرایط معلولین به آنان 

امتناع می کنند.
وی با ذکر اینکه 17 دستگاه خدمت رسان در 
قبال معلولان مکلف هستند، خاطرنشان کرد: با 
کمال تأسف در حین مراجعه به بسیاری از این 

دستگاه ها، با درب های بسته مواجه می شویم.
کریمی کردســتانی در پایــان یادآور شــد: 
حمایت اســتاندار از جامعه معلــولان منجر به 
دلگرمی و القای امید درخصوص مرتفع شــدن 

مشکلات این قشر خواهد شد.

     »اجرای قانون« بزرگ ترین مطالبه 
معلولان از استاندار کردستان

رئیس انجمن معلولان شهرستان قروه نیز با 
تأکید بر اینکه مشاور استاندار در ویترین باقی 

نماند، اظهار کرد: امید اســت مطالبات معلولان 
که از طریق مشاور به استاندار منعکس خواهد 

شد، پیگیری شود.
صادق حســین زاده با بیان اینکه باید توجه 
داشــت که مطالبات و درخواست های معلولان 
دیگر صرف کالا و ســبد غذایی نیســت، افزود: 
اکنون معلولان خواهان پررنگ تر شــدن حضور 

اجتماعی خود در جامعه هستند.
وی بزرگ تریــن انتقاد خــود را خطاب به 
مدیرانی دانست که توجهی به معلولان ندارند و 
گفت: اجرای قانون بزرگ ترین مطالبه معلولان 
از استاندار است که خواهان اجرایی شدن آن با 

بهره گیری از ظرفیت های قانونی هستند.
رئیس انجمن معلولان شهرستان قروه با ذکر 
اینکه جسارت و جسور بودن مدیران استانی در 
حوزه معلولان وجــود ندارد، تصریح کرد: دیگر 
نمی توان تمامی مطالبات را از طریق بهزیستی 
پیگیری کرد، چراکه تمامی دستگاه ها در قبال 

معلولان مسئول اند و باید پاسخگو باشند.
وی امور مالیاتی را ســد بزرگی پیش روی 
فعالیت های اقتصادی جامعه معلولان دانست و 
ادامه داد: اجرای سخت این قانون و عدم توجه 
به معافیت های مالیاتی، بزرگ ترین چالش پیش 

 روی حوزه فعالیت معلولان است.
رئیــس انجمن معلولان شهرســتان قروه با 
بیان اینکه رویکرد ورزشی و قهرمانی در حوزه 
معلولان وجود ندارد، خواهــان حضور مدیران 

جسور در این حیطه شد.
وی با درخواســت اینکه باید قانون حمایت 
از معلولان بومی سازی شــود، خاطرنشان کرد: 
معلولین به ســمت اجتماعی شدن در حرکت 
هستند که این حرکت رو به جلو با تکیه صرف 

به بهزیستی مقدور نیست.
حسین زاده در پایان با هشدار مبنی بر بروز 
سونامی ســالمندان در سال های آتی، خواستار 
توجــه ویــژه به ایــن مقوله به ویــژه در حوزه 

معلولان شد.

صادرات 26 هزار تن گوگرد در استان ایلام
گاز  پالایشگاه  گروه خبر:  سپهرغرب، 
ایلام در سال جاری 75 هزار تن گوگرد 
خالص تولید کــرده که از این میزان 26 
هزار تن به خارج از کشــور صادر شده 

است.
پالایشــگاه گاز ایلام بزرگ ترین پالایشگاه 
گاز غرب کشــور با تولید سالانه بیش از یک 
هزار میلیون مترمکعب گاز طبیعی تصفیه شده 

است و جایگاه خوبی در کشور دارد.
این پالایشگاه در شــش ماهه گذشته 75 
هزار تــن گوگرد خالص تولید کرده که از این 
میــزان 26 هزار تن به خارج از کشــور صادر 

شده است.
مدیرعامــل پالایشــگاه گاز ایــلام اظهار 
کرد: بیــش از 700 میلیــون مترمکعب گاز 
تصفیه شده را به خط سراسری تزریق و بیش 
از 800 هزار بشــکه میعانات گازی را در این 

پالایشگاه تولید کرده ایم.

شــهریار داری پور افزود: گوگــرد تولیدی 
پالایشــگاه گاز ایــلام یکــی از خالص ترین 
گوگردهای کشــور اســت که امســال بخش 
عمده آن را در حدود 26 هزار تن به صادرات 

اختصاص دادیم.
داری پور عنوان کرد: اکنون در کنار تولید 
گاز، کارخانه تولید گوگرد این پالایشــگاه نیز 

در رتبه اول کشور قرار گرفته است.
مدیرعامل پالایشــگاه گاز ایلام بیان کرد: 
این محصــول خــوراک تمــام کارخانه های 
اسیدســولفوریک را تأمیــن می کنــد و یک 
محصول باکیفیت اســت که در داخل کشور 
تولید می شــود؛ می تــوان آن را به عنوان یک 
محصول شــاخص معرفی کرد کــه ارزآوری 

خوبی برای کشور دارد.
گوگرد تولیدشــده در پالایشگاه گاز ایلام 
حالا به عنوان خوراک اصلی راهی کارخانه های 

اسیدسولفوریک کشور می شود.


